

QURAN AND TAJWEED CONTEST STUDY GUIDE



Participation Guidelines:

You may choose to be tested in the language you desire (Arabic or English). The competition will be an Oral Assessment.

You will be tested on the "In the Shade of the Ayat" and "Quran- Knowledge and Action."

The "What's the Big Idea" is for the sake of understanding the Surah as a whole and will not be used for testing.

May Allah (Swt) reward you for your endeavor! All the best!



الدورة الثانية والعشرون السنوية مسابقة القرآن والتجويد دليل الدراسة



أعزائنا المشتركين

يمكنك اختيار اختبار اللغة التي تريدها

. ستكون المسابقة تقييماً شفهياً . سيتم اختباركم في "في ظلال الآيات" و "القرآن - القرآن ... علم وعمل"

. "الجو العام للسورة" هي من أجل فهم السورة ككل ولن يتم استخدامها للاختبار.

جزاكم الله خيرا على مساعيكم! نتمنى لكم كل خير!



GRADE 1 NABA' | THE GREAT NEWS



GENERAL THEME

عَمَّ يَتَسَآءَلُونَ ﴿١﴾ عَنِ ٱلنَّبَإِ ٱلْعَظِيمِ

"About what are they asking one another? About the great news" Surah an-Naba' is named after the word (an-Naba') mentioned in its second āyah, which means (the news). Do you know what does Allah () want to tell us here? He () wants to tell us something about the Day of Judgment.



IN THE SHADE OF THE AYAT

إِنَّ يَوْمَ ٱلْفَصْلِ كَانَ مِيقَـٰتًا (١٦)

"Indeed, the Day of Judgement is an appointed time" يَوْمَ ٱلْفَصْلِ is one of the names of the Day of Judgment. It is the day when life on earth will come to an end and the life of the Hereafter will begin. On that Day, Allah (إله) will give every person what he deserves - He (إله) will enter the believers to Jannah and punish the disbelievers in the Hellfire. Believing in the Day of Judgment is one of the pillars of faith, which every Muslim should believe in.

إِنَّ لِلْمُتَّقِينَ مَفَازًا (31)

"Indeed, for the righteous is attainment" Allah () gave good news to His servants who do good deeds that He () loves them - He told them that they will be admitted to Jannah. So, every Muslim who likes to be from among the people of Jannah should do many good deeds in order to be with them.



KNOWLEDGE AND ACTION

I always choose to do good deeds – which Allah () loves and commands – so that He is pleased with me and takes me to His Jannah.



GRADE I النبأ | الخبر العظيم



في ظلال الآيات

إِنَّ يَوْمَ ٱلْفَصْلِ كَانَ مِيقَـٰتًا (17)

يوم الفصل هو أحد أسماء يوم القيامة. وهو اليوم الذي تنتهي فيه الحياة الدنيا، وتبدأ الحياة الآخرة، حيث يجازي الله كل إنسان بعمله؛ فيدخل المؤمنون الجنة ويُعاقَبُ الكافرونَ بالنار. والإيمان باليوم الآخر هو ركنٌ من أركان الإيمان، والاعتقاد به واجبٌ على كل مسلمٍ ومسلمةٍ.

إِنَّ لِلْمُتَّقِينَ مَفَازًا (31)

بشر الله عباده الذين يعملون الأعمال الحسنة التي يحبها الله بالفوز بالجنة، لذلك فإن كل مسلم حريص على أن يكون من قائمة الفائزين عليه أن يكثر من هذه الأعمال.



الجو العام للسورة

عَمَّ يَتَسَآءَلُونَ ﴿١) عَنِ ٱلنَّبَاِ ٱلْعَظِيمِ

هذه السورة أخذت اسمها من كلمة النبأ الواردة في الآية الثانية وتعني (الخبر). فهل تعلمون يا صغاري عن ماذا يريد الله أن يخبرنا؟ إن الله يريد إخبارنا في هذه السورة عن يوم القيامة.



القرآن ... علم وعمل

القرآن ... علم وعملأختار دائما الأعمال الصالحة التي يحبها الله ويأمر بها لأفوز برضاه والجنة.